
 1 

Protokół Nr  XXXIV / 05 
z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 28 czerwca 2005 roku godz.11.00  

 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Ad.1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner  stwierdzając 
prawomocność obrad –na sesję przybyło 12 radnych, nieobecni radni Ewelina Krakowczyk, 
Adam Iskała i Gerard Pannek.  
Przewodniczący RG stwierdził ,Ŝe obowiązek zwołania sesji w ciągu siedmiu dni od złoŜenia 
takiego wniosku przez Wójta Gminy  wynika z art. 20 ust.3  ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym (odczytał treść przepisu) – wniosek jest uzasadniony , gdyŜ 
starania o przyznanie ze środków unijnych dotacji na parking w Zawadzie KsiąŜęcej  radni 
juŜ poparli w styczniu 2005 roku stosownymi uchwałami , zaś teraz wymagania dotyczące 
treści odpowiednich uchwał (zastąpienie słowa  „przyjąć” słowem „zatwierdzić „ ) nie mają 
wpływu na raz podjętą decyzję , a mają ułatwić starania, moŜe się okazać ,Ŝe brak takiego 
właśnie określenia zadecyduje o odrzuceniu wniosku juŜ na wstępie ;  
Przewodniczący RG zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji drugiego 
projektu uchwały w sprawie diety radnych ; zgodnie z juŜ raz przeprowadzoną taką 
inicjatywą  radni postanawiają ,Ŝe nieobecność na sesji zwoływanej w przyśpieszonym trybie 
nie będzie skutkować potrąceniem 30% diety miesięcznej , nieobecni radni to osoby 
pracujące , godzina obrad mogła kolidować z ich obowiązkami słuŜbowymi; Wójt Gminy 
wyraził zgodę na zmianę porządku obrad. 
Za zmianą porządku głosowało 12 radnych ( jednogłośnie ).  
Przewodniczący RG poinformował radnych , Ŝe Protokół Nr XXXIII / 05 z sesji w dniu 20 
czerwca br. zostanie zatwierdzony na następnej sesji . 
 
Ad.2 
Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; w Uchwale Nr XXIX /266/05 z dnia 17 stycznia 
2005 roku  radni  przyjęli Plan rozwoju miejscowości , obecny zapis brzmi , Ŝe radni 
zatwierdzili Plan rozwoju miejscowości ; radny Krystian Okręt zapytał ,czy to tylko o taki 
zwrot chodzi ; Wójt potwierdził , Ŝe tak , podobna była sytuacja w przypadku ubiegania się o 
środki SAPARD , radni się zbierali ,bo naleŜało uzupełnić zapisy w dokumentacji , moŜe jest 
jeszcze jakaś szansa na to ,aby nasz wniosek przeszedł ,  dali nam 14 dni na uzupełnienie , 
te Rady ,które nie zdąŜą przyjąć uchwał ,juŜ na wstępie zostaną pozbawione szans , 
wniosków jest bardzo duŜo , a więc moŜe chodzi o to ,aby niektórych wyeliminować ,za 
niezgodność uchwał ; innych pytań nie zgłoszono. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXXIV / 306 / 05 w sprawie zatwierdzenia „Planu rozwoju 
miejscowości” przedłoŜonego przez ZEBRANIE WIEJSKIE Sołectwa Zawada KsiąŜęca  
głosowało 12 radnych ( jednogłośnie ).  
 
Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań . 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr  XXXIV/307 /05 w sprawie diet radnych głosowało 12 radnych  
( jednogłośnie ) .   
 
 
ad.3 
 
Wójt Gminy powiedział ,Ŝe na dzisiejszej sesji radni otrzymali dwie odpowiedzi na wnioski 
złoŜone na poprzedniej sesji ; pierwsza dotyczy funkcjonującej oczyszczalni Nebraska , druga 
to opinia Firmy PROELIUM wykonującej PZP Sołectwa Górki Śląskie.; Przewodniczący RG 
zaproponował zapoznanie się z ich treścią oraz przygotowanie się do dyskusji na  następną 
sesję ; propozycja została zaaprobowana przez radnych. 
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Radny Krystian Okręt –Przewodniczący Komisji Oświaty , Kultury i Sportu – poinformował 
radnych o wyjazdowym posiedzeniu , które odbyło się w sobotę 25 czerwca ,członkowie 
Komisji zrobili objazd po wszystkich klubach sportowych , zapoznając się na miejscu  
z sytuacją oraz zbierając spostrzeŜenia ;  wszystkie niezbędne do wykonania roboty na 
poszczególnych obiektach wyglądają następująco ( Przewodniczący Komisji odczytał wersję 
roboczą Protokołu z posiedzenia Komisji)  : 
 Górki Śląskie – naleŜy wykonać konserwację ogrodzenia , oraz ogrodzić resztę terenu ,   
                         przebudować siedzenia , zapewniając tym samym bezpieczeństwo kibica ,  
                         postawić zadaszenie nad siedzeniami dla kibiców , w budynku naleŜy  
                         okratować drzwi garaŜowe , ubezpieczyć magazyn , ponadto naleŜy zakupić  
                         ok.40 ton płukanego piasku na zrobione przez młodzieŜ boisko do siatkówki  
                         plaŜowej ; 
Babice – wnioskują o zakup agregatu prądotwórczego , doprowadzenie wody i zakup butli  
              gazowej , co rozwiąŜe problemy organizacyjne w czasie meczów ; na zapleczu   
              budynku naleŜy uzupełnić kafelki , zasiać świeŜą trawę na boisku , w tym miejscu   
               teŜ członkowie klubu sportowego dziękują za otrzymaną kosiarkę, ponadto  
              wskazać naleŜy ,Ŝe cześć boczna skarpy zapadła się , naleŜy tam teŜ dokonać         
              naprawy;   
Nędza – członkowie Komisji są zachwyceni ,tym co zrobiło się dotychczas na obiekcie ,  
             wszystko wykonano na wysoki połysk,  naleŜy zauwaŜyć ,Ŝe zainteresowanie  
             tenisem ziemnym wbrew oczekiwaniom jest trochę za małe ;    
             Wójt stwierdził ,Ŝe ta sama sytuacja była w Górkach Śląskich , do kaŜdej inicjatywy  
             trzeba przekonać ludzi , za korzystanie z urządzeń i sprzętu naleŜy równieŜ pobierać        
             opłaty, to co za darmo to tego się nie szanuje ; 
Zawada KsiąŜęca  - naleŜy zmienić pokrycie dachu budynku , wykonać kafel kowanie  
                              umywalni , wykonać remont ogrodzenia z płyt betonowych i remont  
                              siedzeń dla kibiców , ponadto przydałaby się im większa kosiarka ; 
 
 
Wójt Gminy stwierdził, Ŝe w całej tej wypowiedzi zabrakło mu tylko jednego – Ŝe coś się 
dzieje na wszystkich obiektach , np. w Górkach Śląskich wykonano konserwację dachu , 
wymalowana została świetlica ; radny Krystian Okręt potwierdził ,Ŝe wskazano tylko to co 
pozostało do zrobienia , nie przeczy to temu , Ŝe sporo się w Gminie dzieje . 
 
Radny Krystian Okręt stwierdził ,Ŝe dobrym przykładem jest równieŜ funkcjonowanie basenu 
w Szymocicach ; radny Krzysztof Gembalczyk potwierdził ,Ŝe jest juŜ woda w basenie; Wójt 
poinformował ,Ŝe w tym roku nie było Ŝadnych zastrzeŜeń przy napełnianiu basenu , nigdzie 
nie spadało ciśnienie w sieci , utrzymano stałe ciśnienie przez 5 dni i akcja całkowicie się 
udała. 
 
Radny Krzysztof Gembalczyk chciałby w tym miejscu podziękować Wójtowi Gminy i 
Przewodniczącemu RG za zorganizowanie festynu sportowego trampkarzy w Górkach 
Śląskich ; grali trampkarze z Nędzy i Górek Śl. , bez Zawady Kś. i Babic ,; byli z Nowej Wsi , 
Niewiadomia ,Jastrzębia ; fundatorem nagród był m.in. radny Sejmiku Śląskiego , ze 
względu na charakter ponad powiatowy jest szansa ,Ŝe stałym sponsorem festynu zostanie 
Sejmik Samorządowy ;  ponadto poparcie uzyskał wniosek o wykonanie lekkiego zadaszenia, 
który  przesłany został do Starosty Raciborskiego ; w drugi dzień festynu rywalizowano o 
puchar Wójta Gminy , zwycięŜyła Nędza , następne miejsca zajęły Górki Śl., Babice i Zawada 
Kś. , nagrodami były równieŜ piłki , ogólnie moŜna powiedzieć ,Ŝe impreza się udała ,bez 
zbędnych komentarzy i bez zamieszania , następny festyn odbędzie się w Zawadzie Kś. 
tydzień po zakończeniu rozgrywek ;  na koniec naleŜy poinformować ,Ŝe mecze sędziowały 
trzy kobiety , atmosfera na boisku była bardzo poprawna , dwie panie posiadają 
uprawnienia do sędziowania w I lidze; współpraca została nawiązana , moŜe przyniesie 
efekty w przyszłości . 
Drugim tematem poruszanym przez radnego Krzysztofa Gembalczyka było wspomniane juŜ 
boisko do piłki plaŜowej , głównym inicjatorem przedsięwzięcia jest młodzieŜ  , jest prośba 
aby im to umoŜliwić ,   naleŜałoby kupić moŜe na początek mniejszą ilość piasku i poczekać 
na efekty , czy boisko będzie funkcjonować , czy młodzieŜ    odpowiednio zadba o boisko , w 
tym miejscu radny przytoczył definicję, Ŝe „młody człowiek to despota „ ; 
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Wójt Gminy stwierdził ,Ŝe na dzień dzisiejszy sfinansowanie zakupu piasku moŜe nastąpić 
tylko ze środków na gospodarkę komunalną , ale naleŜy zagwarantować z dochodów zwrot 
wydatków , nie wiadomo na razie ile to kosztuje . 
 
Jako ostatni z tematów radny Krzysztof Gembalczyk poruszył problem korzystania z kortów 
w Górkach Śląskich , są stali uŜytkownicy , korzystają regularnie z obiektu , ponadto 
udostępnia się prysznice , zaplecze itp. ; Wójt potwierdził ,Ŝe efekty przychodzą z czasem , 
trzeba po prostu o nie zadbać . 
 
Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe zgłasza uwagę na wniosek mieszkańców korzystających z 
usług firmy MEDICUS  , sygnały o ich złej  pracy docierały ,ale ostatnio dzieje się coraz 
gorzej , przykładem moŜe być  wizyta z chorym dzieckiem –lekarz ogólny nie ma czasu , ma 
być o 11.00 , zjawia się w pracy ok.13.30 bez słowa usprawiedliwienia ,przyjmuje przez ok. 
pół godziny , w końcu słuŜba zdrowia teŜ ma etaty , z których musi się rozliczać ,  dyŜury to 
nie pańszczyzna , wszyscy płacimy składki , Narodowy Fundusz Zdrowia zawiera kontrakty , 
niech nie szuka się oszczędności naszym kosztem , są uwagi bezpośrednio do lekarza , niech  
powaŜnie podejdzie do swojej pracy i pacjentów , pacjent to nie pachołek ,którym moŜna 
pomiatać , naleŜy poświęcić mu czas i udzielić pomocy , składam wniosek , aby na początek 
wysłać do firmy MEDICUS monit z uwagami dotyczącymi relacji lekarz-pacjent. 
 
 
Po stwierdzeniu ,Ŝe nie ma juŜ więcej pytań i wniosków ,wyczerpano porządek obrad 
Przewodniczący RG zamknął sesję i zakończył obrady w dniu 28 czerwca 2005 roku o godz. 
11.40 , jeszcze raz dziękując wszystkim za przybycie i zrozumienie problemu.  
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała  K.Tront  
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


